
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Paw³a Klimowicza

na 56. posiedzeniu Senatu
w dniu 28 maja 2010 r.

Oœwiadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz

Na czterdziestym trzecim posiedzeniu Senatu w dniu 5 listopada 2009 r. skierowa³em oœwiadczenie
do Pani Minister, w którym prosi³em o podjêcie dzia³añ umo¿liwiaj¹cych funkcjonowanie po 1 stycznia
2010 r. placówek zajmuj¹cych siê kompleksowo opiek¹ nad dzieæmi i m³odzie¿¹ z autyzmem. W odpo-
wiedzi zapewniono mnie o prowadzonych pracach legislacyjnych, które zagwarantuj¹ dostêp do œwiad-
czeñ opieki zdrowotnej na dotychczasowym poziomie. Wed³ug posiadanych przeze mnie informacji jest
wielce prawdopodobne opóŸnienie w procesie ustanawiania zmian i uzupe³nieñ do tak zwanego rozpo-
rz¹dzenia koszykowego w zakresie psychiatrii.

Wœród tych zmian znajduj¹ siê bardzo istotne nowelizacje, mianowicie:
– opis nowego œwiadczenia, jakim ma byæ opieka i leczenie w oddziale rehabilitacyjnym dla dzieci

i m³odzie¿y z autyzmem,
– rozszerzenie zakresu œwiadczeñ w poradni dla dzieci z autyzmem o takie œwiadczenia, jakie s¹ do-

stêpne w poradni zdrowia psychicznego dla dzieci.
Sprawa ta jest istotna nie tylko dla ca³ego lecznictwa psychiatrycznego, w szczególnoœci dla oddzia³ów

dziennych i ca³odobowych. Gdyby termin og³oszenia nowelizacji nie zosta³ dotrzymany, spowodowa³oby
to wiele bardzo powa¿nych k³opotów, ³¹cznie z zagro¿eniem bytu wielu placówek, poniewa¿ okres dosto-
sowawczy, zgodnie z rozporz¹dzeniem ministra zdrowia z 8 grudnia 2009 r., koñczy siê w grudniu 2010 r.,
a od nowego roku przepisy rozporz¹dzenia koszykowego bêd¹ obowi¹zywaæ obligatoryjnie.

Bardzo proszê Pani¹ Minister o podjêcie pilnych dzia³añ w tej wa¿nej sprawie.

Pawe³ Klimowicz




